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Protokół nr 03-02/2015 
          z  posiedzenia  

Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia  
  z dnia 24 lutego 2015 r. 

w  Nowym  Ratuszu, przy  ul. Wały  Jagiellońskie 1, 
         w sali nr 007 
 
 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 16:00 
 
Obecność: 
Posiedzenie Komisji odbyło się w 7-osobowym składzie, wg załączonej listy 
obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu, było quorum do 
podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Dunajewska. 

Po powitaniu zebranych, Przewodnicząca przedstawiła następujący porządek 
posiedzenia: 

1. Opiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk nr 121 

 
2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015-2040. 
– druk nr 122 

 
3. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w 2015 roku – 
druk nr 127 

 
4. Gdański model pieczy zastępczej  
 
5. Potrzeby inwestycyjne w obszarze działań pomocy społecznej  

 
6. Działania Zespołu Interdyscyplinarnego w zakresie przeciwdziałania przemocy w 

rodzinie w Gdańsku oraz procedury otwierania tzw. „niebieskiej karty“  
 
7. Plan działań komisji w zakresie organizacji spotkań i konferencji na temat: 

kondycji zdrowotnej dzieci i młodzieży, cykl spotkań profilaktycznych dla 
rodziców – wczesne wykrywanie uzależnień oraz nietrzymania moczu  
 

8. Druga edycja konkursu „Szkoła społecznie wrażliwa“. 
 

9. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja 

 
Porządek przyjęto jednogłośnie 5 głosami „za”.  

Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
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     PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk nr 121 
 
Druk nr 121 stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków zreferowała projekt uchwały w zakresie 
działania komisji.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radny Przemysław Ryś – Wiceprzewodniczący Komisji 
Na co są środki przeznaczane w programie „Start w dorosłość”? 
 
Pani Janina Liedtke – Jarema – Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie w Gdańsku 
To jest program, którego działalność została przedłużona o rok i dotyczy 20 
wychowanków pieczy zastępczej w wieku od 18 do 25 lat. Chodzi o dzieci, które się 
usamodzielniają.  
 
Radny Przemysław Ryś – Wiceprzewodniczący Komisji 
A gdzie te dzieci będą mieszkały, mają własne mieszkania, czy będą wynajmować? 
 
Pani Janina Liedtke – Jarema – Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie w Gdańsku 
Mamy program i z miasta otrzymujemy mieszkania dla usamodzielnianych 
wychowanków. 
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
4 głosami „za”, przy 3 wstrzymujących się - pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
 
OPINIA  Nr 04-02/9/5/2015 – załącznik nr 5 do protokołu.  
 

     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015-2040. – 
druk nr 122 
 

Druk nr 122 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków zreferowała projekt uchwały w zakresie 
działania komisji.  
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Przewodnicząca otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 

USTALENIA KOMISJI: 
4 głosami „za”, przy 3 wstrzymujących się - pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 
 
OPINIA  Nr 04-02/10/6/2015 – załącznik nr 7 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w 2015 roku – druk nr 127 

 

Druk nr 127 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

Pan Dimitris Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej zreferował 
projekt uchwały.  

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. 
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek komisji 
Wydaję mi się, że miasto coraz bardziej otwiera się na dialog, konsultacje 
społeczne z organizacjami pozarządowymi. Przy prezydencie działa Gdańska Rada 
Działalności Pożytku Publicznego i myślę, że pani Matyjaszczyk nie negowała tego 
Programu, tylko sposobu konsultacji, bo chcieliby mieć wpływ na konsultacje. 
Gdańska Rada Działalności Pożytku Publicznego i Gdańska Rada organizacji 
Pozarządowych to dwa ważne ciała w mieście i w przyszłości warto z nimi 
współpracować.  
 
Pan Dimitris Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Co innego złamanie procedury prawnej, co zostało nam zarzucone, a co innego 
dobra współpraca. 15 grudnia wysyłaliśmy regulamin do podmiotów, które były 
zobligowane do zaopiniowania. Dobrze by było gdybyście państwo np. w listopadzie 
uwzględnili dyskusję na temat Programu na rok następny, wówczas przedłożymy 
państwu założenia tego projektu, bądź też gotowe projekty i one będą mogły być 
przedmiotem dyskusji. Gdybyśmy dzisiaj byli wpisali w państwa plan pracy i 
wyprzedzająco poinformowani, że zapraszacie prezydenta, czy przedstawiciela 
prezydenta w celu omówienia założeń do Programu na rok następny, to na pewno 
taka dyskusja będzie. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji  
W poprzedniej kadencji organizowałyśmy dużą konferencję na ten temat i żadne 
uwagi nie zostały uwzględnione. Bardzo nam zależało na tym, aby inaczej było 
zorganizowane dowożenie kotów do sterylizacji. Co roku o tym mówimy i to nie 
jest uwzględniane, liczę na to, że to będzie w przyszłym roku. Nie zmienił się też 
sposób przyznawania karmy bo jest przyznawana na domek. Proszę żeby jednak 
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uwzględnić te uwagi organizacji pozarządowych, nie po to organizujemy takie 
spotkania żeby lekceważyć nasze wnioski.  
 
Pan Dimitris Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Zdecydowanie nie lekceważymy ich. Żadna z organizacji, do których wystąpiliśmy o 
opinię nie zajęła stanowiska, chociaż statutowo zajmują się opieką nad 
zwierzętami, jedna zajęła stanowisko po terminie. Nie ma z naszej strony złej woli. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji  
Problem tkwi w czymś innym - organizacje pozarządowe mają sprzęt, mają 
wyspecjalizowanych ludzi, dzięki temu odłowienie kota jest  bezpieczne. To jest 
pierwsza rzecz, druga rzecz – w momencie sterylizacji opiekun od razu po  
sterylizacji musi tego kota zawieść z powrotem na podwórko. Dobrze by było 
przetrzymać tego kota chociaż do następnego dnia.  
 
Pan Dimitris Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Mieliśmy spotkanie z jedną z organizacji przed uruchomieniem zamówienia, gdyby 
wówczas padła taka propozycja to niewątpliwie byśmy o tym rozmawiali.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji  
Ale rozmawialiśmy o tym wielokrotnie. Mieliśmy wiele takich spotkań.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek komisji 
Czy jest jakiś termin, do którego powinien być ten program uchwalony? 
 
Pan Dimitris Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Do końca marca.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek komisji 
Chciałbym zaapelować do pana wydziału żeby ten projekt uchwały mógł 
obowiązywać już z początkiem roku.  
 
Pan Dimitris Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Nie możemy go uchwalić przed uchwałą budżetową, która jest zawsze w grudniu, 
więc najwcześniej wtedy możemy go uchwalać.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek komisji 
Chciałbym wobec tego zaapelować, żeby przygotować ten projekt na styczeń 
przyszłego roku.  
 
Radny Piotr Gierszewski – członek komisji  
Skoro mamy do końca marca czas na podjęcie tej uchwały, czy widziałby pan taką 
możliwość żeby przedłożyć tę uchwałę radnym za miesiąc i w tym czasie uzupełnić 
go o te brakujące opinie rad. Zdaję sobie sprawę, że nie jesteście do tego 
zobligowani ale pan prezydent nie po to powołał te dwa ciała żeby nie pytać ich o 
opinie.  
 
Pan Dimitris Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Będzie to możliwe dopiero na przyszły rok, w tym roku będzie to trudne z uwagi na 
to, że jeżeli nastąpią zmiany w zapisach Programu będzie on podlegał ponownej 
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opinii powiatowego lekarza weterynarii, który będzie miał miesiąc na zajęcie 
stanowiska i na marcową sesję możemy nie zdążyć z przygotowaniem tej uchwały.  
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek komisji 
Na ile ten projekt się rozchodzi z propozycjami organizacji pozarządowych? 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
On się rozchodzi w tym jednym punkcie bardzo znacząco, ale to jest punkt dosyć 
trudny i sporny. Chciałabym zaproponować dzisiaj odstąpienie od opiniowania nad 
tym projektem. 
 
Pan Dimitris Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Ten program to nie jest tylko kompleksowość i jakość sterylizacji, on ma bardzo 
szeroką gamę różnych aspektów, żadna opinia do nas nie trafiła. Poza sterylizacją 
nie ma innych punktów niezgodności.  
 
Radny Piotr Czauderna – członek komisji  
Porównując program z 2014 roku i program z 2015 dwukrotnie zwiększyli państwo 
kwotę  na domki, z czego to wynika? 
 
Pan Dimitris Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Wynika to z zapotrzebowania społecznych opiekunów. Są środki wydawane przez 
wydział środowiska. W budżecie 2014 jest ok. 50 sztuk domków, a na ten rok 75 
sztuk.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Podtrzymuję swoją propozycję o odstąpienie od opiniowania tego druku.  
 
Komisja przystąpiła do głosowania nad odstąpieniem od opiniowania druku nr 127.  
 
Za odstąpieniem od opiniowania druku nr 127 głosowano jednogłośnie 7 głosami 
„za”.  
 
Komisja nie opiniowała druku nr 127 – projekt uchwały w sprawie określenia 
Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w 

2015 roku.  
 
     PUNKT 4 
Gdański model pieczy zastępczej  

 
Pani Anna Sobota – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku oraz Joanna Radzimowska – Kierownik Działu Pieczy Zastępczej w MOPR 
Gdańsk, przedstawiły informację, która stanowi załącznik nr 9 
 
Pani Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor MOPR w Gdańsku 
W ubiegłym roku dzięki decyzji i wsparciu komisji polityki społecznej i prezydenta 
miasta otrzymaliśmy na ten rok znaczący wzrost środków, bo blisko ponad 5 mln zł i 
to pozwoliło nam zatrudnić dodatkowych koordynatorów. Ustawa narzuciła nam 
dokonywanie diagnozy psychofizycznej dla wszystkich opiekunów i ona będzie 
powtarzana co dwa lata. Najpoważniejsza sprawa to jest stworzenie tej nowej 
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placówki i rozwiązanie problemów tych porzuconych dzieci, które w większości są 
niepełnosprawne i malutkie.  
 
Radny Przemysław Ryś – Wiceprzewodniczący Komisji 
Ile dzieci w pieczy zastępczej jest sierotami? 
 
Pani Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor MOPR w Gdańsku 
Taka sytuacja jest w zdecydowanej mniejszości.  
 
Pani Anna Sobota – Zastępca Dyrektora MOPR w Gdańsku 
W 2012 roku nowych dzieci umieszczanych w pieczy było 259, powrotów do rodziny 
było 88 dzieci. Już w 2013 zwiększyła się liczba dzieci umieszczonych w pieczy i 
wynosiła 293, natomiast zmniejszyła się liczba powrotów, tylko 26 dzieci powróciło 
do domów, podobnie było w 2014 roku. Wynika to być może z tego, że dzieci są 
odbierane z tych rodzin, gdzie praca nie przynosi efektów i rodzice nie podejmują 
działań.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji  
Jest tyle mechanizmów wdrożonych, coraz więcej pieniędzy a efekty są coraz 
słabsze, z czego to wynika? 
 
Pani Joanna Radzimowska – Kierownik Działu Pieczy Zastępczej w MOPR Gdańsk 
Kondycja rodziny jest coraz gorsza, sądy rodzinne są bardzo mocno obciążone, 
sprawy sądowe ciągną się bardzo długo. Ustawodawca nie określił jak długo dziecko 
ma przebywać w pieczy. Dopiero we wrześniu ustawodawca nakazał sądom 
maksymalnie 18 miesięczny pobyt dziecka w pieczy, to jest bardzo przełomowe 
rozwiązanie bo to będzie oznaczało, że albo dziecko wraca do domu, albo jest 
uwalniane prawnie i wreszcie rusza rotacja dzieci w pieczy. Do tej pory średni 
okres pobytu dzieci w pieczy to jest 3 lata.  
 
Pani Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor MOPR w Gdańsku 
Praktycznie nie mamy przypadków odebrania dzieci z tytułu samego ubóstwa. 
Natomiast dzieci są odbierane kiedy jest zagrożenie życia i zdrowia, może to być 
alkoholizm rodziców, narkomania, przemoc itp.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek komisji  
Czy dane przedstawione przez państwa na wykresie 3 są podparte jakimiś 
badaniami? Bo w 2012 roku ponad 300 przypadków było związanych z uzależnieniem 
rodziców od alkoholu, a później w następnych latach 2013/2014 powodem jest 
głównie bezradność z sprawach opiekuńczo-wychowawczych, co takiego się 
wydarzyło, że te proporcje tak się zmieniły? 
 
Pani Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor MOPR w Gdańsku 
2012 i 2013 to są lata kiedy została wprowadzona ustawa o wspieraniu rodziny i 
systemie pieczy zastępczej, my bardzo często w pomocy społecznej porównujemy 
działania pomocy społecznej kiedyś i obecnie. Kiedy się udajemy do specjalisty, 
znajdzie wiele elementów, które są niepokojące. Kiedy zostali wprowadzeni 
asystenci, specjaliści, zaczęliśmy bliżej z rodzinami pracować odkrywają się różne 
problemy. 
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Radny Andrzej Kowalczys – członek komisji  
A co oprócz ubóstwa towarzyszy bezradności opiekuńczo-wychowawczej? 
 
Pani Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor MOPR w Gdańsku 
W dużej mierze to jest uzależnienie od alkoholu. Problemy pomocy społecznej 
ewaluują. W tej chwili mamy przed sobą dwa problemy pomocy społecznej – 
dynamicznie starzejące się społeczeństwo i wyzwania z tym związane i 
niewydolność wychowawcza młodego pokolenia. Pomoc społeczna ma 25 lat, 
wchodzi teraz pokolenie, które jest pokoleniem będącym pod opieką pomocy 
społecznej i niestety czerpie wzorce. Często też występują konkubinaty, wymiana 
partnerów, gdzie nowi partnerzy nie mają cierpliwości do dzieci z poprzednich 
związków.  
 
Pani Anna Sobota – Zastępca Dyrektora MOPR w Gdańsku 
Ustawa o pomocy społecznej właśnie w ten sposób kataloguje przyczyny pomagania 
rodziny – uzależnienia, bezradność, bezrobocie, ubóstwo.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek komisji  
W mieście są różne programy terapeutyczne, czy jest jakaś praca z rodzinami, 
która diagnozuje jakie problemy mają te rodziny? 
 
Pani Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor MOPR w Gdańsku 
Mamy taki program w tej chwili dla ponad 59 rodzin, gdzie rodzina jest zagrożona 
odbiorem dzieci i pracujemy intensywnie nad nimi żeby to dziecko pozostało w 
domu. Pracujemy też nad rodzinami, które mają dzieci w pieczy, chodzi o to żeby 
tak poprawili swoje zachowanie żeby dzieci mogły wrócić do środowisk domowych.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek komisji  
Czy działacie wtedy, gdy oboje rodziców stosuje przemoc, czy wystarczy, że jedno 
z rodziców? 
 
Pani Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor MOPR w Gdańsku 
Zakładane są wtedy niebieskie karty. Zgłaszamy sprawę do sądu, sąd wyznacza 
kuratora i sąd decyduje o odebraniu dzieci bądź nie.  
 
Radny Piotr Gierszewski – członek komisji  
Chciałbym, aby wnioskiem z dzisiejszej komisji było zwrócenie się do marszałka 
województwa o utworzenie placówki preadopcyjnej. Powinniśmy przedłożyć te 
dokumenty, które panie nam przedstawiły, żeby podsunąć odpowiednie 
rozwiązania. Gdański model pieczy zastępczej kosztuje, prosiłbym aby w 
najbliższym czasie przedłożyć nam koszty tego modelu z uwzględnieniem kosztów 
finansowych jakie ponoszą samorządy, a jakie ponosi państwo. Coraz więcej zadań 
powierza się samorządom bez udzielania im jakiegokolwiek wsparcia. Interesuje 
mnie również jak szczegółowo zostały rozdysponowane pieniądze z Gminnego 
Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Ostatnio przekazaliśmy ok. 2 
mln zł, jestem ciekaw czy to jest wystarczająca kwota, może za duża, a może za 
mała.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
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Dzisiaj mówiliśmy o modelu, który funkcjonuje na dzień dzisiejszy i wiemy ile on 
kosztuje ale jesteśmy w takim momencie kiedy obowiązki w obszarze pieczy 
zastępczej dostaliśmy w ubiegłym roku nowelizacją ustawy i jesteśmy w przededniu 
ewaluacji tego modelu, o którym powiedzieliśmy. Musimy go przebudować bo z 
niego wynikają inne funkcje kontrolne, troszkę inne zadania i nowe wyzwania. 
Zaczynamy już wdrażać to, o czym mówiliśmy na ostatnim posiedzeniu komisji czyli 
nowy model pieczy zastępczej.  
 
Pani Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor MOPR w Gdańsku 
W październiku ubiegłego roku zwróciłam się do prezydenta miasta Gdańska z 
prośbą o przeprowadzenie diagnozy gdańskich rodzin. Mam nadzieję, że taka 
diagnoza rzeczywiście powstanie bo ona jest potrzebna.  
 
Radny Przemysław Ryś – Wiceprzewodniczący komisji  
Chciałbym zapytać o superwizorów, w poprzedniej kadencji poruszaliśmy ten 
temat, czy została zwiększona ich liczba? 
 
Pani Anna Sobota – Zastępca Dyrektora MOPR w Gdańsku 
Tak, zapewniliśmy oddzielnie superwizje dla pieczy instytucjonalnej w placówkach 
dla dzieci, oddzielnie pieczę dla rodzin zastępczych, oprócz tego dla pracowników 
zarówno w kadrze pieczy instytucjonalnej oraz asystentów rodziny.  
 
Nie było więcej głosów w dyskusji. Przewodnicząca poddała pod głosowanie 
wniosek radnego Piotra Gierszewskiego w spr. utworzenia ośrodka preadopcyjnego.  
 
Komisja jednogłośnie 7 głosami „za” przyjęła powyższy wniosek.  
 
WNIOSEK NR 4-02/3/3/2015 
 
     PUNKT 5 
Potrzeby inwestycyjne w obszarze działań pomocy społecznej 
  
Pani Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor MOPR w Gdańsku przedstawiła informację, 
która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek komisji  
Ucieszyłem się, że wspomniała pani o DPSie na Polankach, bo jest tam m.in. 
problem wybudowania łazienek międzypokojowych.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji  
Jeżeli chodzi o nową siedzibę dla pogotowia opiekuńczego, to nastąpi zmiana planu 
zagospodarowania przestrzennego, ze względu na wytyczenie drogi od strony  
ul. Sobieskiego?  
 
Pani Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor MOPR w Gdańsku 
Tak.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji  
DPS na Hożej, ostatnio pani dyrektor mi zasygnalizowała, że istnieje możliwość 
podpiwniczenia, czy tam już były prace projektowe? 
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Pan Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Według mnie prace projektowe są już wykonane.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek komisji  
Czy przy ul. Leczkowa będzie budowany parking? 
 
Pani Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor MOPR w Gdańsku 
Mamy gotowy projekt, jest on wpisany do prognozy inwestycyjnej, natomiast to ma 
robić DRMG.  
 
Nie było więcej pytań, przystąpiono do kolejnego punktu.  
 
     PUNKT 5 
Działania Zespołu Interdyscyplinarnego w zakresie przeciwdziałania przemocy w 
rodzinie w Gdańsku oraz procedury otwierania tzw. „niebieskiej karty“  

 
Pan Krzysztof Sarzała – Przewodniczący Zespołu Interdyscyplinarnego przedstawił 
informację, która stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek komisji  
Wspomniał pan o nowych uprawnieniach zespołu interdyscyplinarnego, wchodzące 
głęboko w prywatne sprawy, zastanawiam się czy widzi pan jakieś niebezpieczne 
przesłanki w tych zarządzeniach?  
 
Pan Krzysztof Sarzała - Przewodniczący Zespołu Interdyscyplinarnego 
Widzę i wszyscy jesteśmy tego świadomi jak niebezpiecznie jest mieć taką 
możliwość żeby zwrócić się do pana pracodawcy żeby się dowiedzieć ile pan 
zarabia, jak również do pana lekarza żeby zapytać o stan pana zdrowia. Ale 
ponieważ mamy taką świadomość, że jest to bardzo daleko idące uprawnienie to 
nas ta świadomość ogranicza. W tym momencie nie ma z tym problemów. Musimy w 
jakiś sposób weryfikować, że dochodzi do przemocy, wtedy kiedy sami  nie chcą 
nam udzielać informacji.  
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek komisji 
Ustawodawca nie wyposażył państwa w elementy wykonawcze i nie dał pieniędzy i 
pod tym względem według mnie jest to ustawa wadliwa.  
 
Pan Krzysztof Sarzała - Przewodniczący Zespołu Interdyscyplinarnego 
Pod tym względem tak, choć muszę powiedzieć, że za organizację pracy odpowiada 
ośrodek pomocy społecznej i muszę przyznać, że naprawdę tę pomoc otrzymujemy 
od ośrodka i jestem pełen wdzięczności dla pani dyrektor.    
 
Pani Janina Liedtke- Jarema- dyrektor MOPR Gdańsk 
Chciałam tylko dopowiedzieć, że dla naszych pracowników jest to niezmiernie 
trudne bo ludzie są przyzwyczajeni do pomocy natomiast przy tych kartach jest 
wątek kryminalny, przestępczy czyli dla pracowników socjalnych nastawionych na 
pomocniczość ten wątek kryminalny jest bardzo trudny.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek komisji  
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Chciałbym zarekomendować dalsze  działania zespołu interdyscyplinarnego. Jestem 
pod wrażeniem prac wielu członków tego zespołu,  jak i pań powołanych do prac w 
grupach roboczych bo mam okazję współpracować z takim zespołem. Od początku 
brałem w nich udział i widzę ogromny postęp, jestem pod ogromnym wrażeniem 
jak policjanci potrafią rozmawiać z tym osobami.  
 
Radny Piotr Gierszewski – członek komisji  
To jest klasyczny przykład „wrzutki” ustawodawcy. Odbywa się to bezkosztowo dla 
samego zespołu interdyscyplinarnego bo nie mają żadnego budżetu, natomiast to 
nie jest bezkosztowo dla gminy bo to jest wielomiesięczna praca pracowników 
socjalnych. Ustawa jest od 2012 roku a jeszcze rok temu w 1/3 gmin w Polsce w 
ogóle to nie funkcjonowało bo gminy nie miały na to pieniędzy. Nie idzie za tym 
żadne wsparcie finansowe. Każda gmina tworzy pracę na swój sposób. Jest to jedna 
z najsłabiej opracowanych ustaw, które funkcjonują, a które my jako gdańszczanie 
realizujemy bardzo dobrze i sumiennie.  Trzeba mówić o tej pracy, która nie jest 
zapłacona tym ludziom, którzy rozwiązują te problemy.  To są wybitni fachowcy. 
Powinniśmy się zastanowić w jaki sposób faktycznie wesprzeć samo działanie 
merytoryczne tych grup roboczych.   
 
Pan Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
A w jakich godzinach odbywa się praca tych specjalistów? Bo większości to są 
psycholodzy, pedagodzy, zatrudnieni w większości na 40 godzin pracy tygodniowo i 
nie odbieram im ciężkiej pracy po godzinach, natomiast cześć z tych osób 
wykonuje te czynności w godzinach swojej pracy.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Wprowadziłam ten temat po tym jak pojawił się  u mnie mieszkaniec z pretensjami 
do prac zespołu, w związku z tym chciałabym zaproponować. Proponuję żebyśmy 
się spotykali 40 minut przed posiedzeniem komisji na specjalnych dyżurach komisji,  
na które będą zapraszała w miarę potrzeb również  specjalistów. Są bowiem 
sprawy, które możemy dzięki takiemu dyżurowi załatwić sprawniej, szybciej bez 
pisania interpelacji czy zapytań.  Oczywiście nie wszyscy radni muszą być na takim 
dyżurze, ale dobrze by było żeby np. oprócz mnie jedna, dwie osoby się 
zadeklarowały.  Pierwszy taki dyżur zorganizuję w kwietniu.  
 
     PUNKT 6 
Plan działań komisji w zakresie organizacji spotkań i konferencji na temat: kondycji 
zdrowotnej dzieci i młodzieży, cykl spotkań profilaktycznych dla rodziców – wczesne 
wykrywanie uzależnień oraz nietrzymania moczu. 

 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
W tym roku zamierzam zrealizować dwie konferencje: jedna dotyczy kondycji 
zdrowotnej dzieci, planujemy ją na czerwiec, organizatorem będzie nasza komisja, 
WRS, oraz koordynatorzy programu 6-10-14, będzie się odbywać pod patronatem 
pana prezydenta. Druga konferencja poświęcona będzie problemowi nietrzymania 
moczu, planujemy ją na październik. Kolejna rzecz – może byśmy zorganizowali w 
szkołach takie spotkania poświęcone uzależnieniom, żebyśmy mogli pójść do 
szkoły, która się sama do nas zgłosi i opowiedzieć o zagrożeniach uzależnień. Ale 
musielibyśmy tu znaleźć jakiegoś dobrego specjalistę. Wiem, że jest taka potrzeba 
w szkołach takich spotkań, rodzice chcą wiedzieć co to są dopalacze. 
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Radny Andrzej Kowlaczys – członek komisji 
Ja ze swojej strony chciałbym zadeklarować swoją pomoc jeżeli chodzi o 
konferencję dla dzieci i młodzieży związaną z profilaktyką uzależnień. 
 
     PUNKT 7 
Druga edycja konkursu „Szkoła społecznie wrażliwa“. 
 

Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Na marcowej komisji chcę zaprezentować szczegółowy regulamin konkursu „Szkoła 
społecznie wrażliwa”. Rozstrzygnięcia planujemy na grudzień, a w styczniu 
wręczenie nagród. Byłby podział na kategorie szkół podstawowych i gimnazjów.  
 
     PUNKT 8 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja 
 
Pan Grzegorz Szczuka – dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego  
Chciałbym jeszcze uzupełnić w sprawie pieczy zastępczej, Musimy podjąć pewne 
czynności porządkujące, przygotowujemy się do przeniesienia domu z  Pomorskich 
Szkół Rzemiosł, w sierpniu wygasa z nimi umowa, to nie jest szkoła gminna. W tej 
chwili mamy przygotowany indywidualny plan pracy z wychowankami, z 
opiekunami, który zakłada włączenie ich w proces, wybieranie im domów, chcemy 
wybrać wolnostojący dom z ogrodem, dzieci jeżdżą z nami na wizje, biorą udział w 
głosowaniu nad wyborem najlepszego domu, później dajemy im do zaprojektowania 
np. ścianę w nowym pokoju.  Stosujemy narzędzia, których nie opisuje 
ustawodawca, których nie ma w procedurach, podchodzimy do tego tak, aby to 
było fajne wydarzenie w ich życiu i podobną sytuację mamy z domem na Gościnnej 
na Oruni, który też będziemy musieli przenieść w inne miejsce. Zawsze istotny jest 
dla nas rejon szkoły żeby było jak najbliżej i jak najmniej komplikacji z tym 
związanych ale też staramy się robić tak, żeby nie rozbić większego natężenia 
domów dla dzieci.  
 
 
Nie było więcej spraw bieżących ani korespondencji. Na tym posiedzenie 
zakończono. Godz. 19:00.  
 
 
     Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych  
            i Ochrony Zdrowia RMG 
 
               Beata Dunajewska 
 
 
Protokołowała: 
Monika Zawisza, Biuro Rady Miasta Gdańska 


